

СОДЕРЖАНИЕ

РАЗДЕЛ I. ОБЩАЯ ПЕДАГОГИКА

<i>Аксенов А.М.</i> Организация межведомственного взаимодействия по формированию благоприятной среды жизнедеятельности выпускника интернатного учреждения	7
<i>Арзамасцева Н.Г.</i> Формирование этнокультурной компетентности будущих учителей в контексте их профессиональной подготовки	14
<i>Ахтян А.Г.</i> Социально-личностное развитие дошкольников: подходы к определению понятия	19
<i>Бурлакова И.И.</i> Создание адаптивной системы профессиональной подготовки педагогов как условие модернизации педагогического образования	23
<i>Брусиловская Э.В.</i> Самостоятельная работа студентов в контексте перехода на новые стандарты образования	28
<i>Воронов В.В.</i> Смена концепции воспитания в школе современной России	34
<i>Гущин И.И.</i> Современные процессы интернационализации в Японии	40
<i>Денисова А.Б.</i> Решение проблем традиционного образования через внеучебную сферу	44
<i>Дронова М.Ю.</i> Формирование основ безопасного здоровьесберегающего поведения обучающихся в общеобразовательной школе	49
<i>Ефимова Е.М.</i> Методы формирования социальной устойчивости личности в условиях высшего профессионального образования	55
<i>Лялина С.Б.</i> Теоретико-методологические основы ресоциализации подростков в учреждении социальной помощи семье и детям	63
<i>Мифтахова Н.Ш.</i> Историко-педагогический опыт адаптации студентов к обучению в вузе на основе двуязычия (1930-е гг.)	69
<i>Нехвядович О.В.</i> Обучение учителей инновационным педагогическим технологиям на базе профессиональной педагогической мастерской	76
<i>Симонов В.П.</i> Достоверность тестирования как показатель компетентности и объективности проверяющих	80
<i>Ситников А.А.</i> Условия формирования гражданской позиции будущих юристов в современном вузе	86

РАЗДЕЛ II. ТЕОРИЯ И МЕТОДИКА ОБУЧЕНИЯ И ВОСПИТАНИЯ

<i>Анисова О.Л.</i> Опыт педагогического сопровождения процесса формирования социолингвистической компетенции у российских студентов в ходе языковой практики в вузах КНР	92
<i>Дьяченко Л.Ю.</i> Особенности формирования основ этнокультуры у детей старшего дошкольного возраста в музыкально-фольклорной деятельности	98
<i>Жаров В.К., Форманов Ш.К., Хонкулов У.Х.</i> О статистическом методе в педагогическом эксперименте в условиях современного учебного процесса	104
<i>Клейносов Д.П.</i> Реализация дидактического принципа осознанности знаний на примере изучения темы «Предельные углеводороды (алканы)»	111
<i>Коновалова А.В.</i> Ценностные критерии профессиональной подготовки дизайнеров в вузе культуры (на примере подготовки сценического костюма)	115

<i>Костылева М.В.</i> Реализация развивающей функции математики в процессе исследовательской деятельности учащихся на уроках алгебры и начал анализа	119
<i>Туманова И.П., Анисимова Л.Н.</i> Философские и психолого-педагогические основы разработки учебно-воспитательной среды для самоопределения личности учащегося в выборе профессии	126
<i>Хижнякова Л.С.</i> Системно-деятельностная парадигма образования по физике	132

РАЗДЕЛ III. ОКРЫТОЕ ОБРАЗОВАНИЕ

<i>Соколова О.В.</i> Развитие мотивации познания с помощью современных информационных и коммуникационных технологий	141
<i>Титяева Г.В.</i> Формирование профессиональной компетентности будущих лингвистов-переводчиков посредством технологий Веб 2.0	147

РАЗДЕЛ IV. ХУДОЖЕСТВЕННО-ГРАФИЧЕСКОЕ ОБРАЗОВАНИЕ

<i>Галкина М.В., Михайлов Н.В.</i> Дизайн и декоративно-прикладное искусство в контексте современного пространства	153
<i>Горлов М.И.</i> Влияние социальных и возрастных факторов на мотивацию подростков к занятию изобразительной деятельностью и на уровень их эстетического развития (на примере учащихся художественных школ)	157
<i>Михайлов Н.В.</i> Творческий подход и индивидуальность в процессе выполнения авторской кистевой росписи матрешки	162
НАШИ АВТОРЫ	165

CONTENTS

SECTION I. GENERAL PEDAGOGICS

<i>A. Aksenov.</i> Organization of interdepartmental cooperation on the formation of auspicious environment for the orphanage school-leavers.....	7
<i>N. Arzamastseva.</i> Future teachers' ethnic and cultural competence development within the framework of their career education.....	14
<i>A. Ahtyan.</i> The concept of social and personal development of preschool children: approaches to the definition of the concept	19
<i>I. Burlakova.</i> Creating of an adaptive system of teachers' professional training as a condition for the modernization of pedagogical education	23
<i>E. Brusilovskaya.</i> Homework assignment for undergraduates within new educational standards framework.....	28
<i>V. Voronov.</i> Change of the concept of education in schools of modern Russia	34
<i>I. Gushchin.</i> Modern processes of internationalization in Japan	40
<i>A. Denisova.</i> The solution of the problems of traditional education through the extracurricular activities.....	44
<i>M. Dronova.</i> Formation of basics of students' health-saving behavior at a secondary school.....	49
<i>E. Efimova.</i> Methods of developing social stability of personality in institutions of higher education	55
<i>S. Lyalina.</i> Theoretic and methodological basics of teenagers' re-socializing in the institutions of social assistance to family and children.....	63
<i>N. Miftakhova.</i> Historical and pedagogical experience of students' adaptation to the teaching process at universities on the basis of bilingualism (the 1930s).....	69
<i>O. Nehvyadovich.</i> Teaching innovative pedagogical technologies to schoolteachers on the basis of a professional pedagogical workshop	76
<i>V. Simonov.</i> Reliability of testing as an indicator of the inspectors' competence and objectivity	80
<i>A. Sitnikov.</i> The conditions of future lawyers' civic stand formation in modern universities.....	86

SECTION II. THEORY AND METHODS OF TEACHING AND EDUCATION

<i>O. Anisova.</i> The system application experience of the formation of sociolinguistic competence of Russian students language internship in the institutions of higher education in China.....	92
<i>L. Dyachenko.</i> Features of forming the foundations of ethnic culture at a preschool age of children in musical-folklore activity	98
<i>V. Zharov, Sh. Formanov, U. Honkulov.</i> On a statistical method in pedagogical experiment and modern educational process	104
<i>D. Kleynosov.</i> The realization of the didactic principle of knowledge awareness based on the example of the «Saturated hydrocarbons (alkanes)» topic study.....	111
<i>A. Konovalova.</i> Value criteria of designers' vocational training at a university of culture (on the example of a theater costume designing)	115
<i>M. Kostyleva.</i> The realization of the developing function of mathematics in the process of the students' exploratory activity at the lessons of algebra and the principles of mathematic analysis.....	119
<i>I. Tumanova, L. Anisimova.</i> Philosophical, psychological and pedagogical bases of the educational environment development for the purpose of the pupil's personality self-determination in the process of choosing a profession	126
<i>L. Khizhnyakova.</i> Systemic-activity paradigm of education in teaching physics.....	132

SECTION III. OPEN EDUCATION

O.Sokolova Development of motivation of cognition by means of modern information and communication technologies.....	141
G. Tityayeva. Professional competence development of would-be linguists-interpreters through web 2.0 tools.....	147

SECTION IV. ART-GRAPHIC EDUCATION

M. Galkina, N. Mikhaylov. Design and decorative-applied arts in the context of modern space	153
M. Gorlov. About the influence of social and age factors on teenagers' motivation to doing art as well as on their level of aesthetic development (on the example of art schools students)	157
N. Mikhailov. Creativity and individuality in the process of author's painting of matryoshka	162
OUR AUTHORS	165